
51www.fieldmanager.nl

Als Fieldmanager of the Year ben ik voorstander van een combinatie van 
natuurgras én kunstgras, want zij versterken elkaars capaciteit. Ik heb ze dan 
ook beide liggen in ’s-Hertogenbosch. Maar ik vind breedtesport andere koek 
dan topsport. 

In de breedtesport hebben fieldmanagers hun velden er nagenoeg allemaal 
prima bij liggen. Wij Nederlanders zijn toch ook dé ambassadeur van innova-
tie, met de Fieldtopmaker voorop? Machines van Nederlandse makelij gaan de 
hele wereld over! In Amerika, in Engeland houdt men de Nederlandse innova-
tiemarkt met smart in het oog. Toch is het niet anders: de Nederlandse high-
end cultuurtechnische innovaties worden vol trots gebruikt in het buitenland 
en worden er grif verkocht, maar in Nederland zelf importeren we liever kunst-
gras! Het betaalde voetbal geeft dit signaal in elk geval af aan het buitenland. 
Dat doen wij niet door gebrek aan vakkennis. Voorbeeld: Ado Den Haag. Daar 
heeft men een kunstgrasmat ingelegd, ondanks alle kennis van fieldmanager 
Cees Kortekaas. Die kreeg bijkans een beroerte door het genomen besluit. 
De aanleg van kunstgras gebeurt ook niet vanwege de voorkeur van de sup-
porters en spelers; zo wilde De Graafschap geld besparen met kunstgras, maar 
hielden de supporters het tegen. Vitesse neigde naar kunstgras, maar legde 
vervolgens bewust een hybride veld aan vanwege de beeldvorming. Trainers 
en spelers laten zich sowieso geregeld negatief uit over kunstgras.
Nee, de aanleg van kunstgras bij BVO’s in Nederland is budgetgestuurd. Het 
draait allemaal om geld. Ajax, PSV, Feyenoord zullen altijd genoeg geld hou-
den voor natuurgras, maar de middenmoters en laagvliegers in het betaalde 
voetbal niet. 

Hoe zit dat in het buitenland? In Engeland genereren de televisierechten zo 
veel geld dat men daarvan ruimschoots biljartlakens kan neerleggen. Maar… 

ontvangen clubs in Nederland niet óók tv-gelden, die gelijkelijk over de clubs 
worden verdeeld? 

Misschien zou men van dit geld standaard een bedrag moeten reserveren 
voor het onderhoud van de velden, zodat alle BVO’s gegarandeerd op natuur-
gras kunnen spelen en dus op dezelfde ondergrond. Dan kunnen wij ons ook 
internationaal blijven meten met de top, want in de internationale top is het 
aanleggen van kunstgras uit den boze. En waar is de KNVB? Zij zouden een 
beleid kunnen opstellen waarin BVO’s alleen nog natuurgras mogen aanleg-
gen. Ik gooi maar wat balletjes op.

Ik heb de oplossing ook niet direct, maar zouden we op zijn minst niet wat 
harder kunnen nadenken over de toekomst en de uitstraling van onze BVO-
velden? We willen toch een rolmodel zijn voor onze jeugd? Waarom doen we 
er dan niet alles aan om de sport net zo fantastisch te laten ogen als hij is?
Intussen kijken de Engelse grasmeesters met ongeloof naar onze kunstgrasvel-
den. Ze snappen er geen moer van!
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